
 

    
 
 
 
 

 
 

1 
 

Direcció de Serveis a les Persones i al Territori 
Districte de l’Eixample 
València, 307,  3r 1a 
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www.bcn.cat/eixample 

 
ACTA COMISSIÓ DE SEGUIMENT DEL CONSELL DE BARRI DE L'ESQUERRA DE 
L'EIXAMPLE 
Data: Dilluns 2 de novembre del 2020 
Hora: 18:30 
Lloc: Virtual 
 
 
ORDRE DEL DIA 
 

1. Benvinguda als membres de la comissió de seguiment. 
2. Temes a treballar pel barri. Diagnosi de necessitats. 
3. Evolució de les xarxes de suport. 
4. Preparació del Consell de Barri 
5. Precs i preguntes. 

 
Assistents: 
 
Xavier Riu President Camí Amic  
Natalia Olcina 
Ernest i Xavi 
Luca Tessoli 
Sylvianne Dahan 

Coordinadora Camí Amic 
Casal de Joves Queix 
Eixample Respira 
AAVV Esquerra Eixample. 

Alícia Puig 
Rut Toribio 
Albert Cerrillo 
Francesc Magrinya 
Fidel Gonzalez 
 

Consellera de l’Esquerra de l’Eixample. 
Consellera Grup Municipal PSC. 
Conseller Municipal Grup JxCat 
Conseller Municipal Grup BeC.  
Tècnic de Democràcia Activa 
 

  
  
Imma Aguilar  Tècnica de barri – Esquerra. Secretaria del consell de 

barri 
 
 
 
DESENVOLUPAMENT DE LA REUNIÓ 
 
1.Benvinguda als membres de la comissió de seguiment. 
 
Es dona la benvinguda als membres de la comissió de seguiment 
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2-Temes a treballar pel barri. Diagnosi de necessitats. 
 
 
La Consellera de l’Esquerra , Sra. Alícia Puig, recorda que s’havia acordat 
transformar els  Consells de Barri per tal de fer-los més interessants i participatius, que 
puguin guardar relació amb la participació a les audiències públiques però que 
esdevinguin espais de treball amb les entitats del territori.  
 
Davant la situació actual proposa que el Consell de Barri versi sobre un diagnosi de les 
necessitats que s’han detectar al barri , des de la perspectiva dels Serveis Socials i de 
quina forma ho viuen i ho estan gestionant. Per això proposa que el director dels Serveis 
Socials de l’Antiga Esquerra de l’Eixample, faci aquesta exposició al Consell de Barri.  A 
partir d’aquí es podrien dissenyar els reptes a assumir en els propers mesos i establir un 
full de ruta per part de la Institució i/o la ciutadania.  
 
La Sra. Alicia Puig, comparteix  un power point de presentació de la comissió i una 
relació d’informacions  del barri : 

- Inici de l’exposició dels projectes presentats a la Model 
- A partir del 14 de novembre comencen les obres del carril bici a C. 

Aragó 
- Comencen les obres amb urbanisme tàctic a l’espai Nur. 
- Compostadora Paula Montal: ha començat a funcionar  
- Reunió de valoració FM 
- Projecte de Casals comunitaris 
- Projecte Alimenta. Ajuts econòmics de fins a 15.000 €a espais i 

entitats que han donat aliments en temps de pandèmia. A l’Esquerra 
s’ha concedit al menjador d’Emmaus. 

- Taula emergència climàtica 
 

3- Evolució de les xarxes de suport. 
 
Xavier Becerril representant del  Casal de Joves Queix explica que l’Espai Associatiu 
Lola Anglada ha acceptat ser un casal comunitari del barri i convertir-se en un centre 
logístic de la solidaritat comunitària: cau d’energia solidària a disposició de les xarxes 
comunitàries de solidaritat. Co-lideratge entre Acció Comunitària i Districte.  
A al demanda de la Sra Alicia Puig que expliquin el projecte al Consell de Barri, 
comenten que ho decidiran en assemblea donat que el projecte està molt al 
començament.  
 

2. Preparació del Consell de Barri 
 
Consideracions de les entitats abans de fixar l’ordre del dia del Consell de barri: 
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El Xavier Riu, president del Camí amic, troba bé que es parli de serveis socials però 
també hi ha d’haver informació i debat sobre els següents temes: 
 
 

• Transformació del barri arrel de la pandèmia 
• La model: estat del projecte 
• Projecte Obrim carrers 
• Clínic 

Considera que els espais de participació han de servir també per a informar a la 
ciutadania 
 
 
Sylvianne,  Presidenta de l’AVVEE, posa de manifest: 
.: 

• la problemàtica de l’aïllament de la gent gran i la poca participació del barri.  
• cobrament pendent del conveni de l’avvee . 
• Inauguració dels pisos socials de germanetes . Quan acabaran les obres. 
• Lamenta que s’ha posat en marxa l’escola Bressol de germanetes i no s’ha 

comunicat a les entitats del barri. 
• Funcionament de l’autobús 41. Es té algun tipus de rapport? 

 
La Sra. Alícia Puig respón: 

• Conveni: Està a punt de cobrar-se. S’ha endarrerit tot a causa de la pandèmia.  
• Pisos socials C. Cent: no estan acabats. Al novembre hi haurà el concurs i al 

desembre l’entrega de claus. L’escola Bressol ja està en funcionament des de 
l’inici de curs 

• L’autobús 41 funciona bé malgrat no tenir un retorn quantitatiu de dades d’ús etc. 
 
Luca, representant d ‘Eixample Respira: 
 

• S’ha fet un comunicat en relació a la iniciativa Obrim Carrers, en el qual es diu 
que no es tornarà a tallar el carrer Aragó, però si la carretera de Sants i Gràcia. 
Expressa la seva disconformitat. 

• Pla Municipal de Mobilitat: Segueix existint la ciutat a dues velocitats : zones 
pacificades envoltades d’autopistes urbanes  i hi ha una falta de visió d’un pla 
més ambiciós que hauria de convertir tota la ciutat en una superilla.  

• La gent no pot confiar  en un ajuntament que no segueix les normatives  de 
contaminació. Només s’estan fent accions de reparació però no actuacions amb 
iniciatives ambicioses. 

• PAM/PAD: saber en quina situació estan. Hi ha d’haver una resposta. 
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La Sra. Alicia Puig  respon: 
 

• Obrim Carrers: Es comparteix amb el Districte la idea de continuar amb el tall del 
Carrer Aragó i lamenta l’embolic informatiu. L’objectiu del Districte seria que fos 
un tall mensual  i participat per part de les entitats. 

• Pla de Mobilitat : El Sr. Francesc Magrinya , conseller de mobilitat del 
Districte, respon que Gràcia i Sants són talls molt fàcils. Al Carrer Aragó  es 
requereix molta GU per a assegurar totes les cruïlles. Es podria aconseguir si hi 
ha un canvi en el pla de regulació semafòrica que també poden demanar les 
entitats. 

• PAM/PAD: Al Desembre es podrà informar al respecte. 
 
La Sra. Alícia Puig proposa 3 punts a tractar al Consell de Barri: 
 

1. Diagnosi de necessitats del territori a càrrec dels Serveis Socials de 
l’esquerra de l’eixample . Xarxes de suport i projecte de Casals comunitaris. 

2. Clínic 
3. La Model 
4. Precs i preguntes 

 
El proper consell de barri serà el 25 de novembre de 18.30.  A petició de la Sylvianne 
Dahan, presidenta de l’Associació de veïns  es proposa un canvi de data per no coincidir 
amb la commemoració del Dia Internacional per a l’Eliminació de la Violència envers les 
Dones. 
 

5. Precs i preguntes 
 
El Conseller de mobilitat del Districte, Sr. Francesc Magrinya informa de la convocatòria 
de la Taula d’emergència climàtica, el dia  12 de novembre on es farà una primera 
explicació de:  

• Situació de  l’urbanisme a l’Eixample en relació a les mesures covid-19.  
• mobilitat i la implementació de les superilles  
• millora dels entorns escolars fent especial èmfasi als refugis climàtics. 
• Reactivació i convocatòria del grups impulsors de la Model i la Superilla C. Cent. 
• Projecte d’entorns escolars i intervencions realitzades 

 
La informació arribarà a les entitats. 
 
Xavier Riu, president del Camí amic: 

• Recorda i posa en valor el procés de gestió comunitària a l’entorn de Germanetes 
i que segueixen sense un conveni firmat. Caldria endreçar el tema comunitari amb 
Jardins d’Emma.  

• En quin punt estan les obres dels pisos de Consell de Cent amb Viladomat i que 
s’informi al Consell de  barri. 
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El conseller de mobilitat del Districte, Sr. F Magrinyà informa que l’empresa que 
portava a terme les obres dels pisos del C. Viladomat amb Consell de Cent va fer fallida i 
en conseqüència s’ha hagut de licitar novament. L’empresa començarà a treballar al 
gener 2021.  
 
Xavier Riu, president del Camí amic: 
  

• subvencions i justificacions 2020. Imma Aguilar, el termini per a justificar 
s’allargarà mínim fins el mes de març del 2021. Sempre es pot reformular el 
projecte i la proposta econòmica i retornar els diners que no es puguin justificar 

•  
Xavier Becerril, representant del Casal de joves Queix: 

• EdificiEstel : Ha sortit a la premsa que està en venda . Si és així què passa amb 
la llicencia. 

 
El conseller de mobilitat del Districte, Sr. F. Magrinyà respon que  si el nou propietari 
de l’edifici recull la mateixa llicència des de l’Ajuntament no es podrà fer res, en cas 
contrari entrarien en vigor les condicions actuals de l’Ajuntament. En el cas que 
transcorreguts 2 anys sense activitat es podria intervenir. S’estarà atent al cas. 
 
En aquest punt, es fa esment de les propostes de temes a tractar en el Consell de 
Barri que s’ha fet a la plataforma DECIDIM i que són: 
 

• Possible espai verd a illa València-Viladomat-Aragó-Calàbria: El 10 de maig 
de 2020 es va ensorrar una nau a l'interior d'illa. Van treure les restes d'aquell 
edifici i les teulades d'uralita del del costat. Les dues naus i una tercera que està 
al costat, es veu que són del mateix propietari i fa temps que no es fan servir. 
Potser aquests terrenys els podria adquirir l'Ajuntament i fer un espai verd. S'hi 
arriba directament per un passadís des de Viladomat 191 

 
• Entença reduccio carrils: Seguin les darreres actuacions de peatonalització dels 

carrers Rocafort o Consell de Cent, crec molt encertat aplicar aquesta política i 
reduir de quatre a dos els actuals carrils del carrer Entença. 

 
Acord: Després de valorar la proposta, es  considera que no és un punt a l’ordre del 
dia del Consell de barri, sinó una proposta d’actuació que pot exposar al torn obert 
del proper Consell de Barri o vehicular com a suggeriment a través de la bústia 
ciutadana 

 
 
Sense cap altra qüestió es dona per finalitzada la reunió. 
 
Quan s’enviï l’acta als assistents es confirmarà la data del Consell de barri. 
 
 

Barcelona a 2 de novembre de 202 


